
Acarbose 

【OACA】 Acarbose® F.C. Tablets 50mg                      ATC Code：A10BF01 

中 文 名 ： 志樂恆膜衣錠 50毫克 «中化裕民» 

適 應 症 ： 非胰島素依賴型糖尿病之治療。 
 

【OTAGL】Taglu®  Tab 100mg/Tab                           ATC Code：A10BF01 

中  文  名： 助療糖 100毫克  «瑩碩生技» 

適  應  症： 非胰島素依賴型糖尿病之治療。 

藥 理 分 類 ： Antidiabetic Agent, Alpha-Glucosidase Inhibitor  

用 法 用 量 ： Administration: orally administer with the first bite of each main meal. 

Dosage:  

Initial: 25 mg TID.  

－In patients with adverse GI effects, initiate at 25 mg QD and increase dosage 

gradually as necessary to 25 mg TID. 

－Once dosage of 25 mg TID has been reached, increase dosage at intervals 

of 4-8 weeks as tolerated to achieve the desired 1- hour postprandial glucose 

concentration (e.g. 180 mg/dL). 

Maintenance: PO 50-100 mg TID;  

MAX: 50 mg TID for patients weighing ≦ 60 kg and 

MAX: 100 mg TID for those weighing > 60 kg. 

不 良 反 應 ： 脹氣，腹瀉、腹痛，皮膚、眼睛變黃等。 

交 互 作 用 ： ⚫ Oral digoxin: ↓digoxin efficacy. 

⚫ Aspirin: ↑risk of hypoglycemia. 

⚫ Fluoroquinolones: ↑ risk of hypoglycemia or hyperglycemia. 

⚫ Hydroxychloroquine: hypoglycemia. 

注 意 事 項 ： 1. 用餐前以少量液體整顆吞服，或用餐時與前數口食物一起咬碎吞下。 

2. 急性低血糖症發生時，必須使用葡萄糖來調整血糖。 

3. 建議使用前才將錠劑自鋁箔片中取出。 

4. 不建議使用於嚴重腎功能衰退者(ClCr < 25 mL/min)。 

5. 不可用於年齡小於 18 歲者。 

6. 禁用於罹患 inflammatory bowel disease、colonic ulceration、慢性胃腸道不

適、伴隨明顯消化吸收障礙之患者。 

7. 禁用於患 cirrhosis 之患者。 

懷  孕  期： 1. 因尚無懷孕婦女服用本製劑的對照臨床試驗，懷孕婦女不可服用。 
2. Less than 2% of an oral dose of acarbose is absorbed systemically, which should 

limit fetal exposure. 
3. Agents other than acarbose are currently recommended to treat diabetes mellitus in 

pregnancy (ADA 2020). 

授  乳  期： 1. 不建議使用。 
2. It is not known if acarbose is present in breast milk. 
3. Breastfeeding is not recommended by the manufacturer. However, <2% of an oral 

dose of acarbose is absorbed systemically in adults, which may limit the amount 
that could distribute into breast milk. 

儲  存 ： 於室溫乾燥處儲存。 

 


